
Protokoll Rrk-möte 

Tid:  8 december 2021 kl 19:00 – 21:15 

Plats:  Digitalt möte (via Teams). 

Kallade: Sara Elg, Lennart Hermansson, Rune Hixén, Thomas Liebig, Per Saarinen, 
Lars Viktorsson, Tomas Torstenson, (Ingemar Åhlund) och Matti Åhlund. (Frånvarande   

 ledamot inom parentes). 
- -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  - - - - 

Mötets öppnande 
Mötet förklarades öppnat 

Val av mötesordförande 
Per Saarinen valdes till ordförande för mötet. 

Val av protokolljusterare 
Till protokolljusterare valdes Lars Viktorsson och Tomas Torstenson. 

Tillkommande punkter 
Artbestämning av större korsnäbb via läte. Frågan flyttas fram till kommande möte. 

Föregående mötesprotokoll 
Föregående protokoll gicks igenom. 
Beslöt att observationerna av isländsk rödspov under hösten inte behöver styrkas med raritetsrapport innan 
validering förutsatt att observationen ej är avvikande. 

Raritetsrapporter och observationer 
Äldre rapporter: En rapportör har börjat lägga in gamla observationer från 1960-talet i AP. Där raritetsrapport 
krävs har sådana fyllts i. Rapporterna blir kortfattade då rapportören enbart har sina gamla fältanteckningar. 
Beslöt att kolla upp om gamla observationer av vaktel, fjällpipare och tretåig hackspett redan är publicerade. 
I övrigt hålls linjen att gamla observationer, där raritetsrapport krävs, endera skall vara validerade eller synas 
rimliga innan validering. 

Arbete pågår där åtskilliga tusen gamla observationer fram till 1960 har lagts in i AP. Arbetet fortsätter framåt 
i tid. 

På januarimötet läggs tid på genomgång av inkomna ej färdigbedömda raritetsrapporter. 

Rapportmall 
Genomgång av aktuellt dokument avseende validerings/fyndregler: 

Arbetet med rapportmallen gicks igenom i stort. Genomgång av det framtagna dokumentet, där listan från 
Nrk var inlagd. Nrk rekommenderar bl.a dokumentationskrav för bl.a rostand, skedstork samt islommarna. 

Genomgång av regionala bestämmelser för dokumentationskrav. 

Diskussion kring vilka arter som ska valideras. Följande ändringar i vår rapportmall diskuterades och 
godkändes: Häckning av småskrake, häckning generellt för rödbena och sommarfynd av 
vinterhämpling. Häckning av skogssnäppa slopades. 

Artportalen 
Inga aktuella/inkomna punkter inför mötet. 

Arbetsordning 
Uppdateringsförslag antogs där bland annat Thomas Liebig föreslås som validerare av Stenungsunds 
kommun från och med BohOf:s årsmöte. Förslaget lämnas till BohOf:s styrelse. 

Behörigheten till vilka som kommer att få full behörighet vad gäller valideringsansvar av skyddsklassade 
arter i AP är på gång att ändras. I framtiden verkar det som att två personer per Rrk kommer att ges detta 
ansvar. Vi diskuterade vilka två personer som ska ha högsta behörighet och vad detta arbetet kan innebära.  



Hemsidan 
Inga aktuella/inkomna punkter inför mötet. 

Nrk och Rk 
Kort rapport från Nrk-Rrk-mötet i Sigtuna som hölls i slutet av november: 
Riktlinjerna för hur vi ska jobba inom vissa områden har blivit tydligare. En sak som var väldigt tydlig var att 
man kommer att ändra i AP från valideringsregler till fyndregler. Detta med syfte att göra det tydligare för oss 
att det inte är nödvändigt att ha validering på alla arter som anses intressanta. Det var tydligt att mängden 
intressanta fynd som valideras i respektive område varierar kraftigt. Vi ligger på närmare 100% medan flera 
andra ligger så lågt som 5%. Inget av det är fel men det indikerades att det kanske är lite onödigt arbete att 
ha så hög valideringsgrad som vi har.  

Vi fick också lite genomgång på hur Nrk vill att vi ska göra med bedömningsfynd och sammanslagningar 
inför nationell och regional publicering. Användandet av detta på ett bra sätt underlättar mycket för de 
nationella skribenterna.  

För naturvårdsarter kommer det komma en lista framöver. Om vi ska dra ner på arbetsinsatsen av validering 
så vill man att vi gärna får vara mer noggranna med vissa arter. Dvs att kika närmare på lokalangivelser och 
t.ex. häckningskriterier, men för en mindre mängd arter. 

Avslutningsvis visades en presentation från mötet. Denna presentation kommer vi att få tillgång till då vi i Rrk 
anslutits till intranätet Feeds - Birdlife Sverige. 

Intranät: Vi inom Rrk kommer att få tillgång till intranätet Feeds - Birdlife Sverige. Alla mötesdeltagare gav sitt 
medgivande till att lämna våra e-postadresser för anslutning till intranätet. 

Övriga frågor 
Inga aktuella/inkomna punkter inför mötet. 

Nästa möte 
Datum för nästa möte: Tisdag den 4:e januari klockan 19:00.  

Vid pennan: 
Thomas Liebig, Ödsmål 2021-12-09 

Justerades digitalt av: 
Lars Viktorsson och Tomas Torstensson 2021-12-10 


